

Title (en)

Device for mounting an appliance in a support, especially a kitchen work top.

Title (de)

Befestigungsvorrichtung für einen Geräteeinsatz in einer Grundplatte, insbesondere in Küchenarbeitsplatten.

Title (fr)

Dispositif de fixation pour un élément encastré dans une plaque de base, spécialement dans un plan de travail de cuisine.

Publication

EP 0131538 A2 19850116 (DE)

Application

EP 84730036 A 19840411

Priority

DE 3325345 A 19830711

Abstract (en)

1. Attachment device for an equipment insert in a base plate, in particular for rinsing arrangements and such like in a kitchen work-top, consisting of a base body, which is able to be engaged by a projection into the equipment insert, and which is provided with opposing tongues and a clamping element, and also consisting of a strip-like element with gripper claws, which is able to be connected with the base plate by means of the clamping element, characterized in that on the base body (1) in the region of the clamping element (2) at least one elastic extension (4) is provided, that the free end (4c) of the extension (4) in each case is situated lying against the strip-like element (3) with the gripper claws (6) and that the extension (4) in each case secures the strip-like element (3) on the clamping element (2) outside the clamping position.

Abstract (de)

Eine derartige Befestigungsvorrichtung für einen Geräteeinsatz in einer Grundplatte, insbesondere für Spülen und dgl. in einer Küchenarbeitsplatte weist einen Grundkörper (1) auf, der mit einem Vorsprung in den Geräteeinsatz einrastbar, mit gegenüberliegenden Zungen und einem Spannelement versehen ist und besteht aus einem laschenartigen Element mit Greifkralle, das mittels des Spannelementes mit der Grundplatte verbindbar ist. Um beim Einbauen des Geräteeinsatzes in die Grundplatte die laschenartigen Elemente, die die Greifkralle aufweisen, am Umfang der Geräteeinsätze besser positionieren zu können, wird vorgeschlagen, daß an dem Grundkörper (1) in dem Bereich des Spannelementes (2) zumindest ein elastischer Fortsatz (4) vorgesehen ist, daß das freie Ende (4c) des Fortsatzes (4) sich jeweils in Anlage am laschenartigen Element (3) mit den Greifkralle (6) befindet und daß der Fortsatz (4) jeweils das laschenartige Element (3) am Spannelement (2) außerhalb der Spannposition festhält.

IPC 1-7

E03C 1/33

IPC 8 full level

E03C 1/33 (2006.01)

CPC (source: EP)

E03C 1/33 (2013.01); **E03C 1/335** (2013.01)

Cited by

EP1598489A1; RU202484U1; IT202100014381A1

Designated contracting state (EPC)

BE CH FR GB LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0131538 A2 19850116; EP 0131538 A3 19850828; EP 0131538 B1 19861210; DE 3325345 A1 19850124; DE 3325345 C2 19850515

DOCDB simple family (application)

EP 84730036 A 19840411; DE 3325345 A 19830711